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l’empresa Desokupa per
un desallotjament al Raval
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L’Atlètic Barceloneta de Chus 
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El Port Olímpic
es transformarà 
en un espai ciutadà
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és el nou president
de la Fundació Tot Raval
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El barri tindrà la
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polivalent de la ciutat
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El PSC demana
accelerar les millores al
Mercat de la Boqueria

Desbordats
4Veïns del Raval denuncien en un ‘narcotour’ la degradació del barri pàg 3

Fo
to

: T
w
itt

er
 (@

ca
rre

rR
oi
gB

CN
 )

@carrerRoigBCN
“En el #Raval la estamos 

esperando, alcaldesa @AdaColau,
para ofrecerle un #narcotour y que
así nos permita mostrarle la cruda 

realidad de los #narcopisos”

El Raval s’encén

@illarobador
“Cuando vives en unas calles que son

constantemente portada en los 
periódicos por el descontrol, ¿cómo 
vivimos los vecinos? Angustiados”

@Accio_R_Amalia
“Raval, barrio sin ley. Necesitamos
que todos los actores implicados, 
a nivel local y nacional, trabajen, 
legislen, se coordinen y busquen 

soluciones inmediatas”

Publicació mensual · Febrer 2018 · Núm. 78 · liniaciutatvella.cat barcelona
líniaciutatvella       



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com -  686 42 95 17
| 2 líniaciutatvella.cat Febrer 2018



3 | líniaciutatvella.catFebrer 2018En Portada

El Raval ja fa molts anys que no
és el ‘barri xino’. Aquest sobre-
nom, estretament relacionat amb
el món de la prostitució, va co-
mençar a fer-se popular a partir
dels anys 20 del segle passat, a
causa de la degradació d’una part
del barri, la que aproximada-
ment anava entre la Rambla, el
Paral·lel i el carrer Hospital. 

Anys més tard, a la dècada dels
80 i els 90, el que va començar a
causar estralls va ser l’heroïna. L’e-
tapa de més bonança econòmica
i el fet que el barri es posés de
moda fa més d’una dècada van
canviar bastant les coses. Ara bé,
des de finals del 2016, el Raval
sembla que ha tornat al passat. El
motiu?  L’ocupació de desenes de
pisos, la majoria de bancs, con-
vertits en centres de distribució i
consum de droga. Els coneguts po-
pularment com a narcopisos.

Escriure sobre aquesta pro-
blemàtica implica que al cap d’u-
nes hores el text hagi pogut que-
dar antiquat. Una nova ocupació,
una nova operació policial... Sigui
com sigui, la gravetat de la situa-
ció és tal que els veïns fa temps
que han dit prou. Al marge de ma-
nifestar-se i intentar que l’Ajun-
tament els faci més cas, la seva úl-
tima decisió ha estat la d’orga-
nitzar un ‘narcotour’. 

El passat 14 de febrer van
convidar els mitjans de comuni-
cació a fer un recorregut de dues
hores durant el qual van mostrar
gairebé una desena de punts on la
droga, la brutícia, la misèria i de
vegades també la prostitució són
el pa de cada dia. Uns ingre-
dients que, juntament amb la
pressió i especulació immobilià-
ria que també denuncien, els
complica la vida cada dia més. El

‘narcotour’ -el llenguatge actual
per parlar del Raval recorda més
aviat països com ara Mèxic- el van
encapçalar els membres d’una
entitat constituïda fa poc, l’Asso-
ciació de Veïns de l’Illa Robadors-
Picalquers-Roig. Són tres dels
carrers més problemàtics. Els
seus integrants i altres particulars
que viuen en aquests o en altres
carrers afectats -Reina Amàlia és
un dels nous punts de venda de
droga- denuncien que el seu dia
a dia és un infern. Els toca con-
viure amb baralles, xeringues,
crits... Tot plegat fa que fer vida
normal sigui impossible.

“PROBLEMA GREU” 
Des de fa mesos els veïns dema-
nen solucions a l’Ajuntament.
Ho han fet amb concentracions de
protesta i també amb trobades
amb representants municipals. La
pressió policial ha permès, durant
les últimes setmanes, tancar al-
guns narcopisos, però això no és
suficient per acabar amb el pro-
blema. De fet, des del col·lectiu Ac-
ció Raval, una plataforma veïnal
de denúncia, afirmen que el pro-
blema no s’ha de centrar en les

ocupacions sinó en el “tràfic de
drogues” però també en “l’espe-
culació, el turisme,  l’oci nocturn
i l’incivisme”. Al mateix temps, re-
corden que “el primer cas de nar-
copisos va ser el 2013 i des de lla-
vors tot ha anat a pitjor”.

Tot plegat va provocar que a
mitjans del passat mes de gener
la regidora Gala Pin admetés que
al Raval hi ha “un problema greu
amb la venda de droga”. Durant
la mateixa compareixença, la re-
gidora  va afirmar que l’Ajunta-
ment està actuant per mirar de so-
lucionar aquest conflicte social.
“Hem implementat un pla de xoc
i hi hem invertit més de mig mi-
lió d’euros des de l’estiu”, va as-
segurar. Al mateix temps, va re-
cordar l’alta xifra d’entrades a
pisos que ha fet la policia.

L’oposició, però, fa temps
que es mostra molt crítica amb el
paper del Districte i l’Ajunta-
ment. El PSC ha exigit la convo-
catòria “urgent” de la Junta Lo-
cal de Seguretat de Barcelona,
mentre que el PDeCAT ha parlat
de la “inacció del govern Colau”
i ha reclamat que es torni a reu-
nir la Junta Local de Seguretat

del Districte. Per la seva banda,
Ciutadans ha assegurat que els
veïns “pateixen l’abandonament
del govern de Colau”.

OCUPACIÓ POLÈMICA 
A banda de tota la problemàtica
relacionada amb el tràfic i el
consum de droga, els problemes
socials del Raval no s’acaben
aquí. L’habitatge normalment
forma part del problema, com en
el cas de la droga, però també
quan no hi ha la droga pel mig.
Això es va veure el mateix 14 de
febrer, quan es va saber que un
grup de veïns  havien ocupat des
de feia uns dies un bloc de pro-
pietat municipal al carrer de
Sant Ramon. Es tracta d’un edi-
fici, on als baixos hi ha el mític
Bar Marsella, que l’Ajuntament
ha rehabilitat per destinar-lo a
lloguer social. 

L’Ajuntament va afirmar que
l’immoble era buit dos dies
abans, mentre que alguns dels
ocupants van afirmar que hi vi-
vien des de feia més d’una set-
mana. Segons van explicar a
Betevé, havien pagat més de
500 euros per un contracte i les

claus del pis. Sigui com sigui, la
reacció municipal no es va fer es-
perar i la Guàrdia Urbana va des-
allotjar l’edifici l’endemà. L’ac-
tuació policial va tenir alguns
moments de tensió amb alguns
dels ocupants protestant des
dels balcons, tot i que no hi va
haver incidents. 

Aquesta ocupació va tornar a
provocar les crítiques de l’oposi-
ció. Des del PDeCAT van assegu-
rar que “l’Ajuntament no fa la fei-
na que ha de fer perquè els pisos
encara no han estat adjudicats a les
famílies que ho esperen”, mentre
que Ciutadans va acusar Colau de
“deixadesa a l’hora de vetllar pels
edificis municipals” i ERC va qua-
lificar l’ocupació d’“escàndol” que
el govern municipal no sabés que
l’edifici estava ocupat des de feia
“dues o tres setmanes”. 

La tinent d’alcaldia Laia Or-
tiz va sortir al pas de les crítiques
i va afirmar que l’immoble era
buit tot i la reforma perquè En-
desa havia exigit una estació
transformadora. Ortiz també va
posar en dubte que els ocupants
dels pisos hi estiguessin vivint
des de feia diversos dies.

Albert Ribas
EL RAVAL

El Raval torna al passat
» La proliferació dels narcopisos per traficar i consumir droga no s’acaba mentre els veïns es desesperen
» Una ocupació, sense relació amb la droga, d’un bloc municipal mostra el caos immobiliari del barri

A l’esquerra, un narcopis tapiat. A la dreta, una escena habitual al barri: una xeringa a terra. Fotos: Twitter (@Accio_R_Amalia i @illarobador)
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La lupa

per Laura Pelay

Que la canalla vagi a les manis

Fa uns quants dies que estem en calma
tensa. La mobilització al carrer ha abai-
xat el ritme a l’espera que es constituei-
xi el Govern. Això no vol dir que no n’hi
hagi, senzillament ens hem donat un
temps per recompondre'ns tots plegats.
L’Assemblea escollirà la seva nova di-
recció, igual que Òmnium. Sembla que
coses etèries com Tabàrnia i el seu auto-
proclamat president, Albert Boadella, sí
que es mobilitzaran. Però tot plegat és
temps per donar espai a la política. I és
en aquest context que estaria bé refle-
xionar sobre algunes de les qüestions que
alguns líders han posat damunt la taula
durant aquests dies tan con-
vulsos. Em refereixo a les
declaracions d’alguns repre-
sentants sobre la presència de
nens i nenes a les manifesta-
cions. Segurament són de-
claracions fetes a cop calent.
Però són perilloses, perquè si-
tuen alguns temes des d’un vessant més
defensiu i conjuntural que des d’una
òptica reflexiva del model de societat que
volem. I és amb el cap fred, quan convé
pensar en què s’ha dit.

Des que tinc ús de raó he anat a ma-
nifestacions. Els meus primers records vé-
nen de tots els Onzes de Setembre en fa-
mília, els Primers de Maig... aquestes eren
les nostres fites establertes al calendari.
Però pel mig s’hi barregen les de l’Hi-
percor a Barcelona, les tallades de car-
retera contra el pla de residus que esta-
blia un hipotètic abocador a la Conca de
Barberà... Ja en l’edat adulta he seguit
amb les tradicions i he participat en les
manifestacions contra la guerra, el ter-
rorisme... i infinites més. Sempre hi he
anat. Sempre els meus pares m’hi van

portar. Sempre he estat al carrer. I el car-
rer mai no m’ha fallat.

I és des d’aquest bagatge que vull en-
cetar una reflexió. El fet de portar un fill
o filla a les manifestacions és un acte de
responsabilitat. Podríem discrepar si
fent-ho els progenitors ja t’inculquen
determinades posicions. Però us asseguro
que tot condiciona. Portar un nen o
nena a una escola de l’Opus també ho fa.
I fer-li fer la comunió o portar-lo a un par-
tit del Barça. Com tots, intentem trans-
metre valors als nostres fills i filles. I
aquesta realitat és lícita en qualsevol
circumstància.

Què interpreto que vol significar por-
tar un nen o nena de mani? Que vols que
els infants aprenguin a ser ciutadans i ciu-
tadanes crítics. Que vols que aprengui de
ben aviat que la democràcia no és un vot
cada quatre anys, sinó una actitud que es
reivindica cada dia. I que la formació no s’a-
caba a l’escola. L’educació no formal, aque-
lla que comença als esplais, als CAUS o en
una colla castellera, però que també radi-
ca en la protesta i en la dissidència, acaba
en la construcció d’una ciutadania que es
vol participativa i crítica. I en aquesta bau-
la generadora de consciències, qualsevol
participació en concentracions i manifes-
tacions hi ha de tenir un paper important.

Però també vull interpretar què volen
tots aquells que han arribat a amenaçar
amb la fiscalia de menors els qui portin un

menor a les manifestacions. Intenten
construir una societat passiva, on s’adoc-
trini en la creença que són les elits les que
governen i els ciutadans els qui obeeixen.
Adoctrinar no és portar un nen a una ma-
nifestació —sigui del color que sigui—.
Adoctrinar és voler que a l’escola s’estudiïn
coses tan poc democràtiques i tan acríti-
ques com l’exèrcit. I voler que els nens i ne-
nes no tinguin l’hàbit de protestar. 

Durant molts anys les manifesta-
cions van ser patrimoni de l’esquerra. Ho
van ser durant aquells temps de reivin-
dicacions obreres i veïnals. Són molts els
fills de classe baixa que varen fer d’elles les

seves particulars universi-
tats. I molts dels líders polítics
actuals s’hi van formar. Ara,
són patrimoni transversal.
D’independentistes, d’unio-
nistes, d’esquerres, de dretes...
i això és bo. Perquè les cons-
truccions democràtiques es

forgen no només en parlaments i con-
gressos sinó que ho fan a cada ateneu, ca-
sal, sindicat, associació o plataforma.

Compte no demonitzem el carrer.
Alerta a posar-hi barreres, per anar-hi
amb els nens o amb els avis. Perquè és en
les pancartes de les manifestacions, en
cada pas fet al seu darrere o en cada ban-
dera enarborada on neixen les esperan-
ces i els desitjos d’un món millor. Impli-
quem-hi tothom com a símptoma més
genuí d’una democràcia que no vol mo-
rir només en una papereta, i perquè pre-
cisament són dels pocs espais on tothom
—sense condicions— hi pot anar. Deixeu
que la canalla vagi a les manifestacions.
Hi sortirem guanyant tots.

Publicat a El Nacional.cat

La democràcia no és un vot cada 
quatre anys, sinó una actitud 

que es reivindica cada dia

Parlen els
veïns

Toni
No, tot el contrari,
crec que n’hi ha
poca. En algunes
zones lúdiques fins
i tot penso que hi
hauria d’haver més
vigilància. I pel ca-

rrer tinc la mateixa sensació. Quan la ne-
cessites, sembla que la Guàrdia Urbana
no hi és mai.

Josep
És difícil fer una va-
loració en conjunt.
Suposo que depèn
del barri, com a tot
arreu. Com que te-
nen moltes fun-
cions, cal conside-

rar on és més necessària la presència
dels agents i reforçar-la tot el que es pu-
gui per si finalment han d’actuar.

Maria
En general conside-
ro que sí. No tinc la
percepció contrària
i mai no he tingut
sensació d’insegu-
retat. Fins i tot po-
dria dir que, fins fa

poc, hi havia un excés d’una altra mena de
policia, però de Mossos o Guàrdia Urba-
na crec que n’hi ha prou.

Jaume
Si parlem de quanti-
tat trobo que la xifra
és prou correcta.
Una altra cosa és si
considerem com està
repartida, perquè
aleshores la cosa can-

via. Considero que caldria distribuir les pa-
trulles d’una altra forma, fins i tot a barris
que a priori són segurs.

Creus que hi ha prou policia a la ciutat?
per Toni Enguix

Els semàfors

Gala Pin
Tot i que el Districte que lidera Gala Pin

està fent esforços per millorar la situació
del Raval, la realitat és que la problemà-

tica amb els narcopisos continua sent
igual de greu que fa uns mesos. Els veïns

volen solucions però no les troben. 
pàgina 3

Festes de Sant Roc
L’Associació de Festes de Sant Roc de la

plaça Nova ha guanyat el premi Ciutat
de Barcelona en la categoria de cultura
popular i tradicional pel seu projecte ‘4
¼-425 anys de les Festes de Sant Roc a

Barcelona’. Un guardó ben merescut. 
pàgina 6

Atlètic Barceloneta
No perquè sigui habitual cal deixar de

celebrar-ho. L’Atlètic Barceloneta va
guanyar la tretzena Copa del Rei (sisena
de forma consecutiva) a Tenerife. Els de
Chus Martín també lideren la lliga i se-
gueixen amb opcions a la Champions.

pàgina 12
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Les claus

Causa general
per Jordi Lleal 

Causa general va ser el sistema
d’obrir un procés per, durant
molts anys, anar recollint dades
per poder encausar tots aquells
que interessava tenir-los a la
presó, treballant en camps de
concentració o liquidats al
Camp de la Bota. El jutge Juan
Antonio Ramírez Sunyer s’es-
tà passant quatre carrers amb
la investigació dels fets ocor-
reguts l’1-O del 2017. Cita com
a investigats els magistrats
Santiago Vidal i Carles Viver Pi-
Sunyer, alts càrrecs de la Ge-
neralitat, els organitzadors del
concert del mateix dia del re-
ferèndum a Montjuïc... Pri-
mer imputant els delictes de re-
velació de secrets, malversació,
desobediència i prevaricació, i
ara hi afegeix el delicte de re-
bel·lió, amb la complicitat de la
Guàrdia Civil, per fer por als
ciutadans. 

Associacions d’advocats i
juristes estan denunciant els

despropòsits dels procediments
judicials que s’estan portant a
terme a Espanya, sense que el
PSOE i Ciudadanos denunciïn
el desgavell, i la connivència en-
tre l’Executiu i el Judicial.  

Els representants de VOX,
d’extrema dreta, dient-hi la
seva i traient pit, intervenint
com a “acusació popular”, a
què vénen?

Podem tenir per segur que
els imputats aniran augmentant
en progressió geomètrica. Ara
hi passaran els alcaldes, després
càrrecs de l’ANC i Òmnium.
Quan hagin “escapçat” els nú-
meros u de cada associació,
grup o partit, passaran als de la
segona fila. I així, fins on estan
disposats a arribar? Fins on
faci falta. El primer és la unitat
d’Espanya i passaran per sobre
de tot, fins i tot de la Justícia i
la Democràcia. 

Però la por i la repressió no
ens venceran! 

per Francisco J. RodríguezLes millors
perles

Primer presenten Albert Boadella com a “president de Tabàrnia
a l’exili” i ara tradueixen “accions valentes” per “acciones violen-
tas” en un comunicat de l’ANC. Televisió Espanyola segueix

perfeccionant la seva cobertura de la política catalana. I el servei 
de traducció del canal hi fa la resta. 

Com s’està finançant l’estada belga del president Puigde-
mont i dels seus consellers? El seu entorn respon que em-
presaris catalans independentistes estan aportants diners

per mantenir el Govern a l’exili. En altres paraules, passar el pla-
tet per mantenir viva la possibilitat d’un govern simbòlic. 

Rajoy ho ha tornat a fer. El president espanyol va ser enxampat en
un casament ballant Mi gran noche, de Raphael, a la qual sem-
bla tenir especial devoció. Tot i que per les imatges sembla que

més aviat estigui ballant l’un pasito palante María, un, dos, tres, un pasi-
to patrás, de Ricky Martin. Rajoy, esperit de ballarí vestit d’estadista.

Pablo Iglesias ha acomiadat un terç de la plantilla de Pode-
mos des del congrés de Vistalegre II, on va derrotar Íñigo
Errejón en la seva pugna per controlar la formació lila. És

una informació publicada per El Mundo, que apunta a una 
“cacera de bruixes” contra el que queda de l’errejonisme.

Aitana, finalista d’Operación Triunfo, va patir la fúria de les xar-
xes per portar una samarreta groga en un homenatge al seu
poble, Sant Climent de Llobregat. Alguns van interpretar

aquest fet com una reivindicació independentista. I és que, com 
diria el nen de El Sexto Sentido, “en ocasiones veo separatistas”. 

Vist al Twitter

@mhistoriacat: El Dia de #SantValentí és
una celebració tradicional en alguns països
anglosaxons. A Catalunya el dia dels ena-
morats se celebra el 23 d'abril, #SantJordi.

@gallifantes: La represión no se frena
mientras deshojáis la margarita de la in-
vestidura de Puigdemont. Seguid mare-
ando, que es justo lo que necesitamos.

#Encallats

@pmenamendoza: Detingut el president
d'Oxfam per un cas de corrupció. Juan Al-
berto Fuentes ha estat arrestat per un delicte
comès quan era ministre de Guatemala.

#SetmanaNegra #SantValentí

La lluita veïnal al Raval contra
els narcopisos no s’atura1

2 Ken Loach visita la Filmoteca
per presentar ‘I, Daniel Blake’

La Copa del Rei serà el pròxim repte
de l’Atlètic i del Barcelona

La Casa de la Barceloneta reobrirà
amb gestió privada

El 55% dels locals de Ciutat Vella
són bars, restaurants i hotels

El + llegit líniaciutatvella.cat
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Aspirar a l’autodeterminació polí-
tica d’un territori nacional i mal-
dar per fer-lo efectiu pot suscitar
totes les controvèrsies que vul-
gueu, però mai no pot ser un de-
licte. Catalunya aspira a tenir un
Govern sobirà que legisli i admi-
nistri d’acord amb la voluntat dels
catalans. No hi pot haver anhel
més respectable. Delicte és una
altra cosa. Delicte és atemptar
contra drets fonamentals. I entre
aquests drets fonamentals hi ha el
de l’autodeterminació dels pobles.
Per tant, qui hauria de fer examen
de consciència no és pas l’inde-
pendentisme (que sempre s’ha
compromès amb la democràcia)
sinó l’Estat espanyol, que fa ús de
la força bruta, la repressió i la cen-
sura per imposar la seva voluntat
contra una majoria a Catalunya.

En democràcia, les discre-
pàncies polítiques no es resolen a
cops de sentència i de porra, sinó
votant. Els catalans hem refer-
mat la nostra voluntat a les urnes
quatre vegades en els darrers
anys: 9-N (2015), 27-S (2016), 1-
O (2017) i 21-D (2017). El sobi-
ranisme ha augmentat i ha gua-
nyat cada vegada. A Catalunya
s’han fet bé els deures. 

El conflicte greu i l’enfronta-
ment social irromp en el moment
que la part de la societat que no
s’ha manifestat majoritària a les
urnes no accepta el resultat i de-
cideix imposar-se amb violència,
prohibint, insultant i empreso-
nant. L’espanyolisme, en un con-
text de guerra oberta, declara l’es-
tat del “tot s’hi val”. Han creat
vostès un problema molt gros i
han triat una via del tot equivo-
cada que només ens pot portar
dolor i ressentiment.

Via equivocada
per Salvi Pardàs

Els semàfors
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POLÈMICA4Nova polèmica amb
Desokupa, l’empresa que es de-
dica a desallotjar per la via extra-
judicial pisos ocupats. En aquest
cas els fets se situen en un pis del
carrer Riereta del Raval.

El passat 6 de febrer un ma-
trimoni, amb el suport d’una
desena d’entitats entre les quals
hi havia l’Observatori DESC i la
Federació d’Associacions de Veïns
de Barcelona (FAVB), van fer
públic el seu cas. Van explicar que
un home, que després van des-
cobrir que no era el propietari del
pis, els va començar a llogar l’im-
moble del carrer Riereta. De se-
guida, van explicar, van comen-
çar a rebre “la visita dels senyors
de Desokupa”, ja que el veritable
amo del pis havia contractat els
seus serveis. Una d’aquestes vi-
sites, segons el relat de la família,
va acabar amb un membre de
Desokupa empenyent la dona,
que estava embarassada, i pro-
vocant-li l’avortament. 

A l’octubre la família va de-
nunciar la situació i el passat 30
de gener es va celebrar un judi-
ci per un delicte lleu contra Des-
okupa. Va ser llavors quan les en-
titats es van assabentar del cas i
van decidir fer-lo públic. Dos
dies més tard, però, la justícia va
absoldre Desokupa. Després de
la sentència judicial, el propietari
de Desokupa, en un vídeo al
perfil de Facebook de l’empresa,
va fer pública la seva versió dels
fets.  Va explicar que mai no ha-

vien arribat a entrar a dins del pis
i que, per tant, l’acusació de la fa-
mília és falsa. Assegura, també,
que la família va demanar 10.000
euros a la propietària del pis per
marxar.

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment va anunciar de seguida
que recorrerà la decisió judicial.
La regidora Gala Pin, en conèixer
els fets, va avisar Desokupa que
el consistori “anirà fins al final”
i va parlar d’un cas  de “violència
i brutalitat extrema”. 

Els fets es van fer públics el 6 de febrer. Foto: Twitter (@AccioRaval)

Nova polèmica amb Desokupa
per un desallotjament al Raval
» Una família acusava l’empresa d’haver causat un avortament
» La justícia l’absol però entitats i Ajuntament ho recorreran

L’Associació de Festes de Sant
Roc, premi Ciutat de Barcelona

RECONEIXEMENT4L’Associació
de Festes de Sant Roc de la plaça
Nova ha guanyat recentment el
premi Ciutat de Barcelona 2017
en la categoria de cultura popu-
lar i tradicional pel seu projecte ‘4
¼-425 anys de les Festes de Sant
Roc a Barcelona’. 

Aquest projecte té un perfil di-
vulgatiu molt complet que va te-
nir com a punt de partida un ci-
cle de cinc exposicions: ‘452 anys
de les festes de Sant Roc de la pla-
ça Nova’, ‘El barri perdut’, ‘La fes-
ta viscuda’, ‘Mirades de gegant’ i
‘Perquè avui és Santa Llúcia… Pels

voltants de la Plaça Nova’. El
projecte s’ha anat desenvolupant
durant cinc anys i, a banda de les
exposicions, s’ha complementat
amb diferents activitats com ara
col·loquis o visites comentades. El
veredicte del jurat ha destacat  “la
qualitat i l’originalitat de les cinc
exposicions realitzades” i l’ex-
haustiu treball de recerca i docu-
mentació dut a terme. També
assenyala “l’enorme simbolisme
del projecte amb tot el que re-
presenta per la recuperació i sal-
vaguarda de la memòria col·lec-
tiva d’un barri perdut”.

La primera zona verda
polivalent, a la Barceloneta

ESPAI PÚBLIC4El barri de la
Barceloneta serà el primer de la
ciutat que tindrà una zona ver-
da pensada per acollir diferents
espais per tal que la gent els pu-
gui fer servir.

Segons ha avançat Betevé, el
disseny de l’espai, que ha estat
consensuat amb els veïns, esta-
rà acabat cap al mes de juny. El
solar està ubicat entre els carrers
de Balboa i Ginebra. El director
de Llicències i Espai Públic del
Districte, Josep Maria Coll, ha
explicat a Betevé que a la zona
verda “hi haurà espais de jocs

que no són infantils com a tals,
una zona d’horts urbans con-
trolats amb els veïns i una zona
d’estada”. El disseny final té
com a objectiu que l’espai sigui
còmode per qualsevol perfil de
veí. Des d’una de les entitats que
han participat en el procés, Pe-
tits Malans, expliquen que “l’es-
pai reflectirà la vida i l’objectiu
és que tothom s’hi senti a gust”.

Aquest solar abans tenia dues
qualificacions, la meitat de zona
verda i l’altra d’equipaments.
Això es va canviar i ara tot el te-
rreny és zona verda. 

Mohammed Haloul, 
nou president de Tot Raval

FUNDACIÓ4La Fundació Tot
Raval té des del passat 8 de febrer,
dia en què es va celebrar el primer
patronat de l’any de l’entitat, nou
president. Es tracta de Moham-
med Haloul, que substitueix Ro-
ger Marcet, que havia estat el
president durant els últims qua-
tre anys.

Halolul arriba a la presidèn-
cia com a representant del Con-
sell Islàmic Cultural de Catalun-
ya i ha estat vincut a Tot Raval

des dels inicis de l’entitat. És
membre de la Junta des del 2010
i també forma part del Grup In-
terreligiós del Raval.

Pel que fa a les vicepresidèn-
cies, Impulsem i l'Eix Comercial
del Raval han estat rellevades
per l'Associació Amics de la Ram-
bla (vicepresidència econòmica),
el Casal dels Infants (vicepresi-
dència social) i el Centre de Cul-
tura Contemporània de Barcelo-
na (vicepresidència cultural).

Teatre | La Sala Fènix celebra el seu cinquè aniversari
La sala de teatre i exposicions Fènix, situada al carrer Riereta del Raval, celebrarà el 14 de març el cin-

què aniversari. La sala aposta per una programació tant per a adults com per a famílies basada en el
teatre de màscares, el cabaret, els titelles i la commedia dell’arte. Al març programaran tres obres

molt especials per a ells: ‘El Cabaret LeCOQ’, ‘El Cabaret Victòria’ i ‘Mary Frankenstein Shelley’.
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URBANISME4El Port Olímpic, si-
tuat a la frontera de Sant Martí
amb Ciutat Vella, és un d’aquells
espais de la ciutat que amb els
anys s’ha anat degradant. L’es-
plendor olímpica queda molt
lluny i aquesta zona marítima fa
temps que es va convertir en un
punt referent de l’oci nocturn en-
carat cap al turista de perfil low
cost. Tot plegat ha fet que la zona,
on a vegades hi ha hagut inci-
dents, no sigui atractiva per als
veïns. Ara, però, l’Ajuntament ha
decidit canviar això i la setmana
passada va presentar un ambiciós
projecte per aconseguir-ho.

L’objectiu municipal és clar.
Passar d’una zona encarada a
l’explotació comercial i els exces-
sos nocturns i turístics a una on es
guanyi terreny per als ciutadans i
hi neixin nous negocis i espais vin-
culats al mar, la nàutica i la seva di-
fusió. I això, com es materialitza-
rà? Doncs de la següent manera.
Al moll de la Marina es crearà un
nou Centre Municipal d’Esports
Nàutics i un Centre de Divulgació
del Coneixement del Mar. A ban-
da, també es millorarà la conne-
xió de tot l’espai amb el seu entorn
perquè la ciutadania “reconquis-

ti” aquest espai, segons va afirmar
Colau durant la presentació del
projecte feta el 6 de febrer, que va
tenir aquella escenografia d’acte de
ciutat important. 

EL DOBLE D’ESPAI PÚBLIC
Per aconseguir aquesta recon-
questa veïnal el pla del futur Port
Olímpic també contempla una
millora de la connexió de la zona
amb tot el seu entorn. És per això
que es pacificarà la zona que hi ha
a tocar de la torre Mapfre i l’ho-
tel Arts. Els cotxes hi deixaran de
circular i s’eliminaran les rampes
de vehicles d’accés al port. Tam-
bé es farà una nova rambla al moll
de Gregal, que permetrà millorar
l’accés al Centre de Vela, que
d’altra banda s’ampliarà.  Les
novetats no s’acaben aquí, ja que
també està previst fer un nou
pas entre el port i el passeig de la
platja, d’una banda, i el moll de la
Marina  de l’altra, per connectar
millor tota la zona.  Tot plegat ani-
rà acompanyat d’una reducció
de les places d’aparcament. De les
aproximadament 550 actuals es
podria passar a menys de 200.  

Així doncs, aquest nou pla
municipal preu que l’espai dedi-

cat als ciutadans sigui de 48.000
metres quadrats, més del doble
que l’actual. “Volem que els veïns
i les veïnes de la Vila Olímpica i el
conjunt de la ciutat tornin al Port
Olímpic i  se’ls sentin seu”, va afir-
mar Colau.

FINS AL 2022
Els càlculs de l’Ajuntament con-
templen que les obres comencin
l’any que ve i s’enllesteixin el
2022. Els 24 locals nocturns del
Moll de Mestral es tancaran el
2020, quan se’ls acaba la conces-

sió vigent. Aquell mateix any la
gestió del port olímpic passarà a
ser 100% municipal i es podrà po-
sar en marxa la concessió dels es-
pais que acolliran les noves acti-
vitats nàutiques. Aquestes, en
paraules de la tinent d’alcalde
d’Ecologia, Urbanisme i Mobili-
tat, Janet Sanz, seran les genera-
dores de “l’economia blava”. Tot
i això, del president de bars, res-
taurants i oci del Port Olímpic
(Abroport) confia que la majoria
dels actuals restaurants del Moll
de Gregal puguin renovar les se-

ves concessions. Uns restaurants
que amb els anys s’han anat de-
teriorant per la incertesa que hi
havia sobre aquesta zona i que el
nou projecte municipal contem-
pla que el seu futur passi per la
cuina mediterrània i marinera.

Per últim, des de l’AVV de la
Vila Olímpica, que ha participat
en les converses per dissenyar el
pla, creuen que el projecte ha de
servir perquè la ciutadania “re-
cuperi un espai que havia quedat
degradat”. “Estem satisfets i anem
pel bon camí”, conclouen.

Un Port Olímpic per als veïns
» L’Ajuntament presenta el projecte per transformar l’indret, que va néixer amb els Jocs Olímpics
» La zona, que s’ha anat degradant, deixarà l’oci nocturn per ser un espai ciutadà dedicat al mar

Una reproducció virtual de la zona un cop es faci el projecte (esquerra) i una imatge aèria actual (dreta). Fotos: Ajuntament
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Una iniciativa veïnal vol remunicipalitzar el servei i amb la recollida de 15.000 signatures

Per una aigua pública
REIVINDICACIÓ/ Vol vostè que la gestió de
l’aigua de Barcelona sigui pública i amb
participació ciutadana?Aquesta pregunta,
directa i concisa, resumeix l’esperit de la
iniciativa ciutadana que té com a objectiu
principal remunicipalitzar aquest servei,
bàsic per a les persones.

El dia 15 de desembre va arrencar
aquesta campanya, anomenada Gota a
gota remunicipalitzem l’aigua a Barce-
lona, que va arribar a la seva fi el passat
dia 15 de febrer, quan els organitzadors
van cloure una campanya de recollida
15.000 signatures per instar el Ple de l’A-
juntament a prendre les mesures neces-
sàries per garantir un dret humà com és
l’accés a l’aigua. Des de l’Aula de l’Aigua,
una de les entitats que impulsen la inia-
tiva, expliquen que el resultat del re-
compte final es donarà a conéixer durant
l’última setmana del mes. El passat dia 1
de febrer, els organitzadors van fer una
actualització de l’estat de la campanya i
van assegurar que estan “a tocar” del seu
objectiu, però van fer una nova crida als
veïns de la ciutat perquè acabin de
donar-los el suport que els cal. 

A més, els organitzadors han posat a
disposició dels veïns un canal de Telegram
i un nou compte de correu electrònic, con-
sultaaiguabcn@gmail.com, a través del
qual responen dubtes i organitzen els vo-
luntaris que els van ajudar a recollir les sig-
natures en diferents punts de la ciutat.

Aquest moviment s’inspira en les con-
sultes i els referèndums que ja s’han con-
vocat per diferents moviments socials en
ciutats com Madrid o Berlín, i en països

com Itàlia i l’Uruguai. A més, s’emmiralla en
la històrica lluita veïnal dels anys noranta
contra els impostos abusius de l’aigua.

LA UNIÓ FA LA FORÇA
En una reivindicació com aquesta cal
aglutinar forces i això es va fer evident el
passat dia 11 de gener en una roda de
premsa per informar de la campanya que
es va celebrar a la plaça Sant Felip Neri.

En aquest sentit, la presidenta de la
FAVB, Ana Menéndez, va recordar que
aquesta lluita no és nova i que durant la
dècada de 1990 “el moviment veïnal de la
ciutat va ser capaç de mantenir un pols
amb les administracions que va durar gai-
rebé deu anys i que va finalitzar amb una
amnistia fiscal perquè el deute es reduís”.

Un altre dels agents involucrats en
aquesta iniciativa és la plataforma Aigua és
Vida. Una de les seves portaveus, Míriam
Planas, va aplaudir la posada en marxa d’a-
questa iniciativa i va dir que ja és hora que
la gestió torni a ser pública després de 150
anys en mans privades. Tot i això, Planas va
criticar l’actuació del govern municipal,
que ha aprovat dues mocions per estudiar
la remunicipalització però “no ha pres cap
decisió al respecte”, i també va qüestionar
dos recursos que s’han presentat contra
aquesta iniciativa, assegurant que hi veu la
mà d’Agbar al darrere.

Per últim, Maria Campuzano, porta-
veu de l'Aliança contra la Pobresa Ener-
gètica, va insistir en la necessitat de
canviar el model de gestió dels serveis
bàsics perquè “és l’única forma d’acabar
amb la pobresa energètica”. 

MOBILITAT/ El passat dissabte 20 de gener, més d’un mi-
ler de persones van unir el Tram Besòs i el Tram Baix. Ho
van fer a peu, amb una marxa de dues capçaleres que van
sortir de Francesc Macià i de les Glòries per confluir a la
plaça Verdaguer i amb l’esperança que, ben aviat, aquest
trajecte es pugui fer amb tramvia.

Aquesta va ser la primera gran manifestació convo-
cada per la plataforma Units pel Tram, que reclama la unió
dels dos tramvies a través de l’avinguda Diagonal, i que
agrupa associacions de veïns, plataformes, col·lectius i sin-
dicats de la ciutat i de tota l’àrea metropolitana. Aques-
ta mobilització es va impulsar després que la partida de
400.000 euros per redactar el projecte d’unió entre les dues
línies hagi caigut dels pressupostos de l’Ajuntament i que
l’alcaldessa Colau hagi justificat el fre al projecte per la man-
ca de suport de la resta de grups polítics.

Pocs dies abans d’aquesta exhibició de múscul, la ma-
joria d’entitats que van participar en aquesta mobilitza-
ció van fer una roda de premsa reclamant que es torni a
engegar el procés. Sindicats com CCOO i la UGT, les fe-
deracions de veïns de Barcelona, Badalona o el Baix Llo-
bregat i entitats com la Plataforma pel Transport Públic
(PTP) van tornar a evidenciar que caminen de la mà per
intentar fer realitat aquesta reivindicació.

Més d’un miler de persones reclamen
la unió dels tramvies per la Diagonal ANIVERSARI/Dilluns 5 de febrer va ser un dia especial per

a la FAVB. La federació va presentar 25 anys de Barcelona
a Carrer, un llibre que resumeix el quart de vida de la pu-
blicació Carrer, estretament vinculada al creixement i al
canvi que ha viscut la ciutat. L’acte es va fer al Centre Cí-
vic del Fort Pienc en una tarda que també va servir per es-
trenar la mostra anomenada Barcelona a peu de Carrer.

ELS CREUERS, PROTAGONISTES DEL 147
Retrospectiva a banda, Carrerno s’atura i a finals del mes
passat va publicar una nova edició, la número 147, que
dedica el seu tema central a valorar l'impacte del nego-
ci dels creuers a la ciutat. Altres temes destacats són una
peça de l’Espai Barça i la sentència del cas Palau.

'25 anys de Barcelona 
a Carrer' ja és una realitat
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SALUT/ La plataforma Aire Net ha
tornat a reivindicar el tancament
de l’incineradora del Fòrum. En
una reunió que es va celebrar a fi-
nals del mes passat, representants
d’aquesta entitat van tornar a al-
çar la seva veu per exigir la clau-
sura de la planta que pertany a
l’empresa Tersa.

A banda dels veïns, en aques-
ta trobada també hi havia el re-
gidor de Presidència, Aigua i Ener-
gia, Eloi Badia, i el comissionat d’E-
cologia, Frederic Ximeno. Des-
prés de totes les intervencions, Ba-
dia va assegurar que  l’Ajuntament
té previst encarregar pròxima-
ment un estudi sobre la salut
dels veïns de la zona.

Veïns del Fòrum
exigeixen que es
tanqui l’incineradora

JUSTÍCIA/La sentència del cas Palau, que
es va fer pública a mitjans de gener i que
ha condemnat els exresponsables de la
institució, Fèlix Millet i Jordi Montull, a nou
i set anys de presó respectivament, ha
estat ben rebuda per la FAVB, que es de-
clara “raonablement satisfeta” al respecte.

El mateix dia que es va fer pública la
sentència, la federació va emetre una nota
valorant positivament el desenllaç del cas,
però en la qual també exigia que s’assu-
meixin responsabilitats polítiques.

En aquest sentit, la FAVB considera que
l’escrit prova tant l'espoli de l'entitat per
part dels seus màxims responsables com
l'aprofitament que en va fer Convergència
Democràtica CDC) per finançar-se de ma-
nera irregular amb obra pública adjudi-

cada a l’empresa Ferrovial. Amb tot, de-
nuncia que aquest “espoli groller” no
s’hauria pogut materialitzar sense “la sen-
sació de total impunitat” de la qual van
gaudir els responsables.

La FAVB lamenta el fet que la instruc-
ció s’allargués (perquè alguns dels fets van
prescriure, cosa que, remarca la federació,
fa que les penes imposades als culpables
s’hagin reduït) però aplaudeix la “tasca va-
lenta i honesta” de figures com l’advocat
Joan Llinares.

La federació acaba felicitant-se perquè
“el Cas Palau ha destapat un entramat de
funcionament irregular sobre el qual van
fallar els sistemes de control sobre els di-
ners públics” i per la decisió del govern mu-
nicipal d’enterrar el projecte de l’hotel.

La FAVB està “raonablement satisfeta”
amb la sentència del Cas Palau

ENSENYAMENT/ Després de
prop de dues dècades d’espera,
està previst que aquest any obri,
en un espai provisional, l’institut
Angeleta Ferrer de l’Eixample.
Per això, el passat dilluns 5 de fe-
brer, el Consell Escolar Municipal
del Districte (CEMD) va organitzar
un debat obert als veïns sobre la
construcció d’aquest equipa-
ment, que en el futur serà en un
solar del carrer Marina, entre Con-
sell de Cent i Diputació.

La trobada es va celebrar a
l'Escola Ramon Llull (propera a l’es-
pai que l’institut ha d’ocupar un
cop s’hagi construït) i va servir per-
què els pares tornessin a dir la
seva sobre el futur del centre.

Se celebra un nou
debat sobre l’escola
Angeleta Ferrer

URBANISME/ Petites grans victò-
ries de les lluites col·lectives va ser
el nom d’una taula rodona que va
tenir com a tema central la para-
lització definitiva del projecte de
l'hotel del Palau de la Música.

La xerrada, organitzada per
l'Associació de Veïns del Casc An-
tic i l'entitat Veïns en Defensa de
la Barcelona Vella, es va celebrar
al Casal del Pou de la Figuera el
passat dissabte 3 de febrer a la tar-
da i va comptar amb la presència
de l’arquitecta i exregidora de
Ciutat Vella, Itziar González, de
l’advocat Daniel Jiménez i d’Enric
Mir, un dels responsables de la
plataforma Veïns en Defensa de
la Barcelona Vella.

L’aturada de l’hotel
del Palau, tractada
en una taula rodona

Els veïns protesten a Sant Jaume 
per l’ordenança de terrasses de Colau
URBANISME/Una ordenança veï-
nal de terrasses que preservi l'es-
pai públic i garanteixi el dret al
descans. Aquestes demandes són
les que han portat entitats veïnals
i cíviques de la ciutat a presentar
una contraproposta a l’ordenança
de terrasses que l’alcaldessa Ada
Colau i el Gremi de Restauració
van acordar a principis del mes de
desembre de l’any passat.

En aquest sentit, han impulsat
#VivimLesPlaces, una campanya
que es va presentar el passat 24
de gener a la plaça de Sant
Jaume. Els impulsors d’aquesta
iniciativa (la FAVB, l’Assemblea de
Barris per un Turisme Sostenible,
l’Associació Catalana per a la Inte-
gració del Cec, la Plataforma Ca-
rrers per a Tothom, la Federació
ECOM i representants de dife-
rents associacions de veïns, entre
altres) van plantar unes terrasses
a l’espai que hi ha entre els edificis
de l’Ajuntament i de la Generali-
tat per reivindicar que cal co-
mençar a preservar l'espai públic
com a dret col·lectiu. Així, aques-
tes entitats també alçaven la veu
i reclamaven que “s’escoltés la ciu-
tadania” durant el procés d'apro-
vació dels canvis a la normativa
vigent de terrasses que es va pac-
tar mesos enrere.

MANIFEST I SIGNATURES
Aquesta acció reivindicativa es va
celebrar l’endemà que les entitats
convocants presentessin un ma-
nifest anomenat Per una regulació
de terrasses que preservi l’espai pú-
blic com a dret col·lectiu, un text
que recull l’anàlisi de les entitats

de la situació actual i diferents re-
flexions que consideren necessà-
ries perquè els interessos dels
empresaris no estiguin per sobre
de les necessitats dels veïns.

En aquest sentit, les deman-
des que es fan al comunicat són
l’encaix en un projecte de ciutat
inclusiva, habitable i sostenible
que tingui com a objectiu preser-
var l’espai públic com a espai de
convivència i de cohesió social, a
més de la garantia d’un espai pú-
blic ordenat i la protecció dels
drets a la salut, al medi ambient i
la mobilitat. Les entitats també re-
clamen l’adequació de la norma-
tiva a les singularitats dels barris,
admetent que es podria perme-
tre “l’increment controlat de te-
rrasses en algunes zones amb
criteris de sostenibilitat”. Els sig-
nants del manifest també consi-
deren que cal començar a endurir
el règim sancionador per a tots els
locals que no compleixin la nor-
mativa i acaben assegurant que
consideren que la gestió munici-
pal de les terrasses s’ha d’ajustar
a l’interès general i no al dictat
dels lobbies.

Per això mateix, el dia que es
va fer l’acció reivindicativa a Sant
Jaume també es va presentar la
iniciativa veïnal per recollir 15.000
signatures que han de servir per
portar la normativa que proposen
a una de les sessions del plenari
municipal de l’Ajuntament. Totes
les entitats que participen a #Vi-
vimLesPlaces tenen material dis-
ponible per impulsar aquesta
campanya i intentar aconseguir
aquesta quantitat de suports.
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El top manta fa del metro 
un punt principal de venda

VENDA AMBULANT4L’estació
de metro de la plaça Catalunya
s’ha convertit des de fa un temps
en la ubicació preferida per als
venedors del top manta. Però no
només en els accessos sinó tam-
bé a les andanes.

El motiu és el fet que la po-
licia, per evitar situacions que
poden ser perilloses per als usua-
ris del metro, no persegueix la
venda amb la mateixa intensitat
que al carrer. Tot plegat ha pro-
vocat que darrerament la imat-
ge de la gent esperant el metro
entre venedors ambulants sigui
habitual. Aquesta situació, com

passa des de fa molts anys, pro-
voca les queixes dels comer-
ciants, que denuncien que la
venda ambulant perjudica els
seus negocis.

Fa unes setmanes, en una
entrevista a Onda Cero, el pre-
sident d’Amics de la Rambla,
Fermín Villar, va demanar a tots
els grups polítics que “conver-
teixin  aquesta problemàtica
en una prioritat de ciutat perquè
suposa un greuge continu”. Se-
gons Villar, aquest problema ha
de ser “una prioritat  econòmi-
ca, comercial, de via pública i
també social”.

MERCAT4El PSC ha demanat
recentment que el govern mu-
nicipal acceleri les millores pre-
vistes per a la Boqueria que es
van aprovar ara fa un any. Els so-
cialistes recorden que hi ha 29
mesures aprovades però que
actualment “només se n’estan
desplegant algunes”.

Els socialistes van fer aques-
ta petició durant la darrera Co-
missió d’Economia i Hisenda,
on es va aprovar per unanimitat
que el govern municipal posi en
marxa el pla municipal que inclou
les 29 mesures. Segons els socia-
listes només s’estan desplegant les
amortitzacions de les parades;
l’esponjament per aconseguir es-
pais més agradables; la facilitació
de noves fórmules de venda de
productes; l’increment del servei
de videovigilància;  la modificació
del Decret d’alcaldia per a la pro-
hibició de grups de més de 15 per-
sones a tota la jornada comercial
durant els mesos d’abril a octubre
i  la incorporació dels agents cívics.
Per a Montserrat Ballarín, porta-
veu adjunta dels socialistes,  “des-

prés d’un any de la presentació de
les mesures veiem que en els da-
rrers mesos s’està desplegant
amb comptagotes”. Segons Ba-
llarín, “ja seria hora de tenir des-
plegades altres propostes de molt
més calat”. 

Una d’aquestes, segons el
PSC, ha de ser l’aprovació d’un re-
glament de funcionament intern

del mercat consensuat amb els
comerciants en el termini de dos
mesos. Els socialistes també re-
corden que, entre altres mesures,
s’ha de canviar el paviment, fer
una neteja “extraordinària” i dis-
senyar una campanya “per recu-
perar l’excel·lència del mercat
per als veïns” i frenar els sotsa-
rrendaments il·legals.

La Boqueria és el mercat més famós de la ciutat. Foto: La Boqueria

El PSC demana accelerar les
millores previstes a la Boqueria

Estadístiques | Cauen les vendes
Per primera vegada des del 2013 el petit comerç català ha tancat un any amb una caiguda de les vendes. Segones

l’Instituto Nacional de Estadística (INE) el petit comerç català va veure com al llarg del 2017 les vendes patien una
petita davallada del 0,2%. Amb tot, al desembre les vendes al detall van pujar un 0,2% en comparació amb el ma-

teix mes de l’any anterior i els comerciants han facturat un 20,4% més coincidint amb la campanya de Nadal.
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Esports

La catorzena Copa del Rei ja és a
les vitrines de l’Atlètic Barcelo-
neta. El conjunt mariner va tor-
nar a demostrar que és l’equip a
batre i va completar una compe-
tició immaculada a Tenerife du-
rant el primer cap de setmana
d’aquest mes. El camí dels mari-
ners els va portar a derrotar el
Mataró, el Sant Andreu i el Te-
rrassa per alçar la segona com-
petició de la temporada.

Els de Chus Martín van voler
demostrar, des del primer partit,
que volien la Copa i van dominar
la competició, que es va disputar
a la piscina Acidalio Lorenzo de
Santa Cruz de Tenerife. El primer
rival en el camí cap al títol va ser
el Mataró, que va oferir poca re-
sistència (14-4). 

L’endemà, en la semifinal,
l’Atlètic va haver de veure’s les ca-
res contra el Sant Andreu, que va
plantar cara al primer parcial,

però que va caure gràcies a una
ratxa de cinc gols consecutius
que van fer que el resultat passés
del 2-2 al 7-2. Els de la Barcelo-
neta van certificar el passi a la fi-
nal guanyant per 14-5.

En el partit decisiu, els de
Martín es van veure sorpresos per
una sortida forta del Terrassa, que
es va apuntar el primer parcial,
però els mariners van reaccionar
al segon període per marxar al
descans amb una renda mínima
(4-5). Després del descans, l’equip
va haver de picar pedra per de-
rrotar els vallesans i no va poder
cantar victòria fins a l’últim par-
cial. Finalment, però, la Copa va
viatjar cap a les vitrines del club
(8-13) i Alberto Munárriz va ser
escollit l’MVP de la competició.

CERTIFICAR LA ‘FINAL EIGHT’
Amb el segon títol del curs al sa-
rró, el dia a dia del club torna a
passar per la Divisió d’Honor i,
sobretot, per la Champions. Amb
la fase regular de la lliga domès-
tica encarrilada (15 partits, 15
victòries), l’equip vol consolidar-

se entre els quatre primers del seu
grup de la màxima competició
continental per accedir a la llui-
ta pel títol.

Els dos pròxims compromisos
continentals de l’Atlètic seran el
pròxim dia 28, a la piscina de Sant
Sebastià contra el Partizan (el
cuer), i la visita a la piscina del
Dynamo de Moscou, un rival di-
recte, el dia 14 de març.

A PUNT DE DONAR LA SORPRESA
El Barcelona, per la seva banda,
va estar a punt de donar la sor-
presa i eliminar l’equip que seria
subcampió, el Terrassa. Els de
Toni Esteller van forçar la prò-
rroga contra els terrassencs des-
prés de remuntar un 5-1 i van for-
çar la pròrroga aconseguint que
el conjunt de Dídac Cobacho no-
més marqués un gol en tota la se-
gona meitat del partit. 

Després dels 32 minuts re-
glamentaris, doncs, va ser ne-
cessari anar als llançaments de
penal per decidir el primer se-
mifinalista. Els cenebistes van
acabar perdent per 12-11.

La foto de família dels campions amb la Copa. Foto: CNAB

L’Atlètic es consolida com el rei
de Copes i alça el catorzè títol

» Els mariners tornen a pensar en la Divisió d’Honor i la Champions
» El CNB va perdre als quarts en un partit boig contra el Terrassa

Mule Wasihun i Daba Teijitu 
guanyen una Mitja de rècord

ATLETISME4Més de 16.000
atletes de 86 països diferents
van tornar a posar-se a prova en
la Mitja Marató de la ciutat, que
es va celebrar el passat diumen-
ge 11, i que va coronar el kenià
Mule Wasihun (amb rècord de la
prova, 59 minuts i 44 segons) i
l’etíop Daba Tejitu.

Wasihun va aconseguir tren-
car la marca que Eliud Kipchoge
tenia des de fa cinc anys, baixant
de la marca psicològica d’una
hora i escrivint el seu nom en lle-
tres daurades en el palmarès de la
prova. El jove suís Julien Wanders

es va penjar la medalla de plata (1
hora i 9 segons, rècord del seu
país), mentre que l’ugandès Mo-
ses Kurong va ser el tercer en dis-
còrdia. Noms com Leonard Lan-
gat van quedar-se sense premi.

Molt més vibrant, en canvi, va
ser la recta final de la prova fe-
menina. Tejitu va aconseguir ad-
judicar-se la victòria (1 hora, 8 mi-
nuts i 36 segons) en la foto finish
contra una altra atleta de catego-
ria sub23, la seva compatriota
Kuma Dibabe. La ruandesa Sa-
lomé Nyirarukundo va pujar al
tercer esglaó del podi.

El Barceloneta Futsal
encadena tres victòries

Dinàmica molt po-
sitiva. El Barcelo-
neta Futsal Espor-
tiu ha deixat enre-
re la mala dinàmi-

ca que arrossegava des del mes
de desembre de l’any passat i ha
aconseguit encadenar tres partits
consecutius guanyant. Això fa
que l’equip hagi igualat la seva
millor ratxa en aquest curs, que
va succeir entre les jornades tres
i cinc de la primera volta.

Dos d’aquests triomfs, contra
l’Aliança Mataró (3-1) i contra el
CN Sabadell (7-2) van ser a casa,

mentre que l’altre bon resultat de
les darreres jornades va ser un
contundent 0-6 en la visita a la
pista del penúltim, el CD Dènia.

Ara, després d’aquest hat-
trick de victòries, l’equip ocupa
la novena posició i ha deixat en-
rere la zona més perillosa, de ma-
nera que afronta la recta final del
mes i els partits del març amb
una certa tranquil·litat. Seran la
visita a Santa Coloma per jugar
contra el filial del Catgas, el par-
tit a casa contra l’Escola Pia Sa-
badell i el viatge a l’Hospitalet per
jugar contra l’AE Bellsport.

Pau Arriaga
CIUTAT VELLA

Bàsquet | Un mes clau per al futur del CB Ciutat Vella
La primera fase de la Copa Catalunya encara la seva recta final, de manera que els pròxims

partits seran decisius per determinar les aspiracions del conjunt d’Àlex Gil. L’equip, que ara
ocupa la setena plaça amb un balanç de vuit partits guanyats i vuit de perduts, visitarà la

pista del Sabadell Sant Nicolau, rebrà la visita del Sitges i jugarà un derbi contra el Vedruna.
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L’1 de març ja es podrà llegir en castellà
una novel·la que ja ha venut 200.000
exemplars a Suècia.

Erika Falck i el detectiu Patrik prota-
gonitzen de nou una història ambien-
tada al segle XVII i que té com a punt
de partida l’assassinat d’un nen. Intriga
i misteri en una nova entrega de la sè-
rie estrenada amb La princesa de hielo.

Llibres

La bruja 
Camilla Läckberg

El Teatre Zorrilla de Badalona celebra
aquest febrer la 18a Gala Internacio-
nal de Màgia. El plat fort serà del 23 al
25, amb el mag Alberto de Figueiredo
com a mestre de cerimònies.

Tota la màgia de Jerez, França, Bèl-
gica, Rússia i Barakaldo amb Felipe
Mejías, Mikael Szanyiel, Aaron Crow,
Ivan Necheporenko i Arkadio & Bella.

Teatre

Gala Internacional de Màgia
Alberto de Figueiredo

La cantautora de Vilassar de Mar Judit
Neddermann ja ha començat a escalfar
motors per al seu nou àlbum, Nua,que
sortirà al carrer el pròxim 9 de març.

De moment, ja ha presentat el sen-
zill 21, tota una reflexió científica i la
quarta cançó d’un disc on Nedder-
mann es fa gran des d’un punt de vis-
ta musical però també personal.

Música

Basada en fets reals, aquesta pel·lícula
(la més premiada als Goya) explica la
història del Martín, que torna a casa
seva després d’haver lluitat en la Pri-
mera Guerra Carlina i descobreix que
el seu germà Joaquín és molt més alt
del que sol ser normal. 

Els dos viatjaran per Europa venent
Joaquín com l’home més alt del món.

Pelis i sèries

Handia
Jon Garaño i Aitor Arregi

Nua
Judit Neddermann

Mobile Week Barcelona
Abans de l’inici del Mobile World Congress de Barcelona

arriba, entre el 15 i el 24 de febrer, la Mobile Week Barcelo-
na. L’esdeveniment reuneix per segon any consecutiu artis-
tes, científics, filòsofs, enginyers i professionals de la indús-

tria. La iniciativa, oberta a tothom, té com a temàtica el futur
quotidià i vol generar un debat i fomentar la participació
ciutadana al voltant de la transformació digital i de tot el

que significa la integració de la tecnologia en les nostres vi-
des. El programa d’actes es reparteix per diferents punts de

la ciutat. Es pot consultar a www.mobileweekbcn.com.

Leo Messi tornarà a ser pare d’aquí a poc per tercera ve-
gada. El nom del nou fill del crack blaugrana serà Ciro.

Així ho ha anunciat a les xarxes socials, amb un ví-
deo del ventre de la seva dona, Antonella Ro-
cuzzo, en el qual es veu com el petit emula el
seu pare amb puntades de peu a l’úter ma-

tern. D’aquesta manera, Ciro, que vol dir
‘gran senyor’ i recorda el rei babiloni del
600 a.C que va fundar l’Imperi Persa, es
convertirà en el cinquè membre de la
nombrosa família Messi, formada per
la parella Leo i Antonella i els seus fills
Thiago i Mateo. Una gran notícia per

al jugador del Barça després del
gran moment de forma que viu a
sobre de la gespa i d’haver-se ca-

sat amb Antonella l’estiu de 
l’any passat a l’Argentina.   

L E O  M E S S I

La fitxa
QUI ÉS?

QUÈ HA FET?

FAMÍLIA NOMBROSA...

Ha anunciat que el seu tercer fill es dirà Ciro
Ho ha fet amb un vídeo del ventre de la seva dona Antonella

Famosos

Va ser un rei de Babilònia i vol dir ‘gran senyor’
Ciro II està considerat el fundador de l’Imperi Persa

Serà el nou germà de Thiago i Mateo
Els Messi es converteixen en família nombrosa

CIRO...

No t’ho perdis

Viu en línia |Monster Energy Supercross
Podràs convertir-te en un expert en el pilotatge de les motos més 

espectaculars en circuits reals, com el de Daytona, i també crear el teu.
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P R O P O S T E S
DISSABTE 24 DE FEBRER
20:30 El llibertí, una obra dirigida per Joan Llu-
ís Bozzo, és una comèdia o vodevil filosòfic
sobre l'ètica, un concepte intemporal. / Tea-
tre Poliorama.

FINS AL 15 DE MARÇ
18:30 Darreres sessions del curs de booty dan-
ce i twerk, una disciplina urbana sorgida a l’À-
frica i que està causant furor arreu del planeta.
Cal portar roba còmoda i genolleres. / Cen-
tre Cívic Drassanes.

TOTS ELS DIMECRES
19:00 La professora Miho Miyata serà l’enca-
rregada de coordinar les sessions que falten
del taller Cuina del Japó actual, on s’apren-
drà a preparar plats d’aquesta gastronomia
oriental. / Centre Cívic Pati Llimona.

FINS A L’11 DE MARÇ
Tot el diaDarreres setmanes en les quals es po-
drà veure la Game of Thrones Exhibition, una
mostra d’objectes i imatges de la popular sè-
rie basada en els llibres de George R. R. Mar-
tin. / Museu Marítim de Barcelona.

TOT EL MES
Matí-Tarda El CCCB presenta Després de la fi del

món, una mostra sobre la possible transfor-
mació del planeta després de dos segles d’in-
tervenció del ser humà en els sistemes na-
turals. / CCCB.

FINS AL 25 DE FEBRER
Tarda Darrers dies en els quals es podrà gaudir
amb Fortius, la darrera proposta del circ Ra-
luy, que ens transporta al passat amb números
i actuacions sorprenents d’artistes d’arreu del
món. / Carpa al Port Vell. 

DIUMENGE 18 DE MARÇ
12:00 Els més menuts podran posar a prova la
seva capacitat d’investigació en la tercera en-
trega de Detectius al Born. / El Born Centre de
Cultura i Memòria. 

DISSABTE 3 DE MARÇ
18:30 Partit de futbol sala corresponent a la vint-
i-tresena jornada de la Segona Divisió B
masculina entre el Barceloneta Futsal i l’Es-
cola Pia Sabadell. / Pavelló CEM Marítim.

En aquesta sessió del curs de cuina els
nens aprendran a preparar vegetals far-
cits i personalitzats. / Mercat de Sant
Josep - La Boqueria.

La Boqueria acull una nova
sessió de cuina per a infants

Dissabte 3 de març a les 11:00

Carolina Narváaez, de Xarlene Visuals,
s’encarregarà de coordinar les ses-
sions d’un curs anomenat Photoshop
CC. Es recomana portar portàtil i un
USB. / C. C. Convent de Sant Agustí.

Un taller mensual per
aprendre a usar el Photoshop
Dimarts 27 de febrer a les 12:00

La Filmoteca dedica un cicle a l'obra
de Pere Portabella, que va ser mem-
bre de l’Escola de Barcelona i que
també va formar part de la vida polí-
tica local. / Filmoteca de Catalunya.

Continua en marxa ‘Pere
Portabella: cine, art i política’

Fins al 28 de febrer

Partit de waterpolo corresponent a la
novena jornada de la Champions en-
tre l’Atlètic Barceloneta i el Partizan de
Belgrad. / Piscina de Sant Sebastià.

Segueix la Champions:
el CNAB rep el Partizan

Dimecres 28 de febrer a les 19:15

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers
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